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Vážení spoluobčané, 

rok 2021 se blíží ke svému konci, tak bych rád shrnul dění v naší obci. 

Pokud naváži na minulý Zpravodaj, největší akce z pohledu finančního objemu, která ve Svídnici probíhá 

od konce roku 2020 je sanace svahu proti bývalé škole. Hlavní zabezpečení je hotové, dokončovací práce 

budou zřejmě probíhat ještě v lednu 2022. Dále si jistě většina z Vás všimla, že přesun vedení nízkého 

napětí společnosti ČEZ do země včetně rekonstrukce veřejného osvětlení a rozhlasu ve střední části obce 

je dokončena. Kdy a jestli se bude pokračovat v dalších částech obce, je na společnosti ČEZ. Projektová 

dokumentace pro Práčov je dokončena, pro dolní Svídnici je stále rozpracovaná. 

V letošním roce v obci proběhla druhá a třetí část bezpečnostního prořezu stromů prováděná odbornou 

firmou. Na návsi na Práčově byl zrekonstruován požární hydrant napojený na přivaděč ve vlastnictví 

společnosti ČEZ, dokončeny byly i drobné dokončovací práce na objektu Kampeličky a oprava i rozšíření 

dětského hřiště. Rozpracována je přístavba obecního úřadu, do které se přesune archiv dokumentů a 

bude možné upravit sociální zařízení. Zároveň se připravuje zateplení obvodového pláště objektu. 

V letošním roce také proběhla výměna poškozené střešní krytiny na skladech za obecním úřadem, za to 

děkuji hlavně členům TJ Svídnice. 

Bohužel se nepodařilo získat dotaci na opravu střechy a fasády objektu bývalé školy. Podmínky letošní 

dotační výzvy nebyly pro obec přijatelné, tak nezbývá než zkusit zažádat příště. 

Vzhledem k současnému stavu bohužel ani letos neproběhne schůzka zastupitelů se zaměstnanci obce 

a zástupci spolků působících ve Svídnici. Alespoň takto, bych tedy rád poděkoval všem členům spolků i 

jednotlivcům z řad občanů, kteří se zapojují do dění v obci. Opět děkuji za pomoc při likvidaci 

velkoobjemového odpadu, pomoc při výsadbě stromků i údržbě, úklidu a opravách majetku obce a 

veřejných prostranství.  

Závěrem mi dovolte poděkovat za odváděnou práci také zaměstnancům OÚ a zastupitelům. Všem, 

vážení spoluobčané, přeji příjemné prožití vánočních svátků a do roku 2022 pevné zdraví a hodně štěstí. 

Tomáš Melč, starosta obce 

 

Pošta Partner 

Poštu máme ve Svídnici hlavně díky aktivitám obce v minulých letech, kdy docházelo ze strany České 

pošty s.p. k rušení poboček na nejmenších obcích. V poslední době došlo na naší poště Partner 

k rozšíření poskytovaných služeb. Je zde možné učinit podání pro Zdravotní pojišťovnu MV, dále byla 

zřízena Balíkovna a také rozšířena nabídka pohledů a gratulací. 
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V současnosti však řešíme problém se zástupem naší pracovnice po dobu dovolené. Pokud má někdo 

z občanů vážný zájem o brigádu na poště ve Svídnici, kontaktujte prosím obecní úřad nebo 

paní J. Bořilovou. Podmínkou je maturita a následně absolvované školení. 

Odkládání textilu 

Vzhledem k opakovaným problémům se svozem textilu z kontejneru umístěného v obci sděluji, že je 

možné darovat oblečení také u Českého červeného kříže v Chrudimi – Sociální šatník (Městský park 274; 

stará budova vedle FÚ; přízemí vlevo od schodiště)  

Podmínky jsou stejné jako pro uložení oblečení do kontejneru – oblečení čisté, neroztrhané vložené 

do igelitového pytle. V sociálním šatníku uvítají především oblečení pánské, dále boty, batohy, ručníky, 

utěrky, deky, spacáky a ložní prádlo. 

Oblečení je možné darovat každý všední den od 7,00 – 16,00 hodin. Pokud zrovna nikdo nebude 

přítomen, je možné nechat pytle u dveří označených logem Českého červeného kříže. 

Svoz textilu z kontejneru v obci intenzivně řešíme. 

Tomáš Melč, starosta obce 

 

 
Vážení spoluobčané, sestry a bratři hasiči, 
 
končí nám další rok s pandemií a s omezenou 
společenskou aktivitou. Podzimní soutěž jsme pro 
nezájem soutěžících zrušili. Přestože připravujeme 
tradiční akce jako je rozsvěcení vánočního stromu a 
vánoční koncert v kostele, neodvažuji se veřejně slíbit, 
že doopravdy proběhnou. Stejně tak je v přípravě valná 
hromada, kde bude nutné také nahradit 
nerealizovanou loňskou, takže předem prosím členy o 
účast, bude-li její konání umožněno aktuální situací. 
 Nicméně nečinností rozhodně netrpíme. Za 
finančního přispění GŘ HZS a Pardubického kraje 
pořídila obec nový moderní hasičský automobil, který 
jsme dostali koncem února. Vzhledem k tehdy platným 
opatřením bylo docela náročné auto vystrojit, ale 
podařilo se to. O co méně bylo letos výjezdů k zásahům 
v rámci obce, o to více jsme se zapojili do aktivit 
Pardubického kraje a absolvovali několik kol distribuce 
ochranných pomůcek a testovacích sad do škol. Také 

soutěžní družstvo nezahálelo a nové auto pokřtilo pěkným prvním místem na pohárové soutěži v Trhové 
Kamenici, čtvrtým místem z dvaceti zúčastněných mužských družstev na noční soutěži v Prosetíně a 
celkově jedenáctým místem z třiceti bodovaných účastníků seriálu okresní ligy nočních soutěží Summer 
night Cup 2021. S historickou technikou pak na oslavách 120 let SDH Miřetice. Na konci srpna jsme 
pomáhali na Loučení s prázdninami. 
Přeji všem pevné zdraví a pokud možno klidný zbytek roku. 

Tomáš Kučera za SDH 
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Milí sousedé, 

pokračujeme ve zvelebování obecního hřiště a pandemická situace nám dovolila uspořádat dětský den 

na začátku školního roku. Účast byla hojná mezi všemi ročníky od nejmenších až po nejstarší a věřím, 

že většina byla spokojena, i když nám na poslední chvíli vypadlo točené pivo. Posuďte sami: 

 

Přeji Vám pevné zdraví, dobrou náladu, požehnané Vánoce a úspěšný rok 2022! 

        Jan Woff, předseda 

 

 

Protože viditelnost rybářů není tak výrazná jako třeba u fotbalistů, které chodí povzbuzovat obecenstvo, 

předkládám několik aktuálních informací o spolku Rybník v Lukách z.s. 

Spolek, má v současnosti 43 dospělých členů, z toho 33 členů si zakoupilo pro rok 2021 povolenku 

k rybolovu. Členové spolku nechodí jen na ryby, ale starají se také o rybí osádku a okolí rybníku. Jedná 

se o krásný kout naší obce, který se snažíme udržovat v reprezentativním stavu. Například v letošním 

roce bylo odpracováno přibližně 240 brigádnických hodin na třech hromadných a několika individuálních 

brigádách.  

Jsme rádi, že se nám podařilo v září uspořádat tradiční akci pro občany Svídnice „Chyť si svého kapra“. 

Počasí přálo a přišlo se podívat nebo si i zachytat asi 25 návštěvníků včetně dětí. Úlovek nebyl sice nijak 

velký, ale o tom rybaření je. 

V měsíci listopadu proběhla každoroční členská schůze spolku, kde došlo mimo jiné k volbě členů výboru 

spolku. Ve výboru skončil dosavadní předseda spolku pan M. Svoboda, kterému děkujeme za dosavadní 

činnost pro spolek. Závěrem přeji všem klidné Vánoce, zdraví v roce 2022 a rybářům navíc Petrův zdar. 

Tomáš Melč, pokladník spolku 
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Milí příznivci našeho ochotnického souboru, moc vás všechny pozdravujeme a přejeme zdraví. 

     Těšili jsme se, že se  opět  setkáme v našem divadle 14. listopadu. Bohužel onemocnění člena 

souboru  překazilo naše plánované představení Dobytí severního pólu ve Svídnici.   

Přesto jsme si divácký potlesk užili v říjnu na představení v Osvětové besedě v Zaječicích. I přes určitá 

omezení z důvodu epidemie Covidu bylo hlediště plné a my spokojeni, že po dlouhé době stojíme na 

divadelních prknech. Pokud nám epidemická opatření dovolí, určitě tuto hru ještě uvidíte. 

      Náš soubor opustili ze zdravotních důvodů Jiří a Věra Žákovi. Moc nás to mrzí. Patří jim náš obdiv a 

poděkování za práci, kterou našemu souboru věnovali. Začínáme zkoušet  novou komedii „Uprchlíci", 

kterou bychom rádi uvedli na jaře. Moc se těšíme, až se s vámi opět uvidíme. 

        Vlaďka Skálová, principálka souboru 

 

Milý spoluobčané, 

přestože nás stále provází COVID19, náš milovaný fotbal se po nucené pauze vrátil na naše 

trávníky.  Sezona 2021-2022 se nám po podzimní části nehodnotí příliš vesele. Jsme poslední se ziskem 

6 bodů.  Situace je vážná, ale ne beznadějná. Pozitivní na celé věci je , že se mužstvo doplnilo novými 

mladými hráči . Věříme, že po celkovém stabilizování kádru budeme mít opět všichni radost z fotbalu, 

který bude  předvádět náš tým. Fanouškům děkujeme za podporu i přes nepříznivé výsledky.  Došlo 

také ke změnám ve výboru našeho oddílu. Všem končícím členům děkujeme za odvedenou  práci pro 

Svídnický fotbal.  Závěrem bych chtěl Všem do roku 2022 popřát pevné zdraví a  osobní 

úspěchy.                                                                                                                                                                      

                                                                         Josef Zelenka, předseda TJ. 

 

Zpravodaj Obce Svídnice vydává OÚ Svídnice, 538 24 Svídnice 99, tel. 469 670 287; 

http://www.obecsvidnice.cz Redakce: kontaktní osoba Jan Woff. Tato tiskovina neprošla jazykovou 

úpravou. Číslo registrace MK ČR E 15213. Zdarma. Periodický tisk územního samosprávného celku. 

Náklad 220ks. 

 

http://www.obecsvidnice.cz/
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Scházíme se každý pátek v naší klubovně ve staré 

škole.    Letos se nás sešlo 17 dětí a 7 vedoucích. 

Hrajeme s dětmi hry a snažíme se je naučit hrady 

a zámky, rostliny, stopy nebo morseovku. Letošní 

léto jsme oslavili výročí 30 let od vzniku.  

O prázdninách jsme jako každý rok vyrazili na letní 

tábor. Strávili jsme jedenáct dní v krásném údolí 

v Toulovcových maštalích, celotáborová hra děti 

zavedla do světa čar a kouzel v Bradavicích. Potkaly se s Brumbálem, McGonagallovou nebo temným 

profesorem Snapem.  Každý rok dětem připravíme celoroční hru, letos to vyhráli piráti. Děti si na druhé 

schůzce vyrobily pirátské vlajky a pojmenovaly je. Některé názvy jsou opravdu nápadité (např. Skořáp, 

Černá hvězda, Opilý medvěd…). V rámci vlčat plníme Vlčí sedmero, sedm bodů, při kterých se ukáže 

jejich zručnost, chytrost, fyzická vytrvalost a schopnost spolupráce. Polovinu bodů již máme hotovou.  

Pokud zrovna neplníme body sedmera, chodíme s dětmi do přírody a hrajeme nejrůznější hry nebo 

bojovky. Vyzkouší si u nás střelbu z luku nebo ze vzduchovky, hod granátem (gumovým 😊) nebo vrh 

nožem, popřípadě hvězdicí. Minimálně jednou je vezmeme do bazénu, kde plní jeden bod ze sedmera.  

První pátek v říjnu jsme po dvou letech opět měli srocení a sešli se ve Smrkovém Týnci se všemi oddíly. 

Celkově má naše organizace čtyři oddíly: Svišti, Orlíci, Orioni a letos k nám přibyli Bobříci. Srocení jsme 

započali slavnostním zapálením ohně, noví členové odříkali slib a zahráli jsme si pár táborových 

písniček na kytaru.  

Zeptali jsme se dětí, proč sem rády chodí. Tady máte pár odpovědí: 

Terka L.: „Baví mě to tady a něco se i naučím.“ 

Barča L.: „Ráda jsem chodím pro pohyb a pro učení nových věcí, vidím se s kamarády.“ 

Vašek Ch.: „Hrajeme tu spoustu her.“ 

Saša R.: „Je tu zábava a nikdy tady není nuda.“ 

Anička Z.: „Ráda luštím morseovku a jiné hlavolamy a šifry.“ 

(nová členka) Majda R.: „Chodím sem hlavně kvůli kamarádům a zábavě.“ 

Tonička K.: „Jsou tady super hry. A je tu legrace.“ 

Barča B.: „Nejvíce se mi líbí tábory, hlavně letošní byl prima - Harry Potter.“ 

Čenda K.: „Naučím se věci, které se mi mohou hodit v přírodě.“ 

Martina Vítková za Sviště 
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"Nechte lidi, ať si udělají vlastní názor! Nebo si myslíte, že jsou všichni nesvéprávní hlupáci?!" 
 
To je jedna z nejčastějších námitek proti těm, co bojují s dezinformacemi. Odpovědí je, že 
dezinformační kampaně jsou natolik sofistikované, že si žádný  člověk - a to, ani kdyby měl IQ 151 a 
dva doktoráty - kvalifikovaný názor udělat nemůže, neboť jejich podstatu a pravé podprahové sdělení 
jsou schopny rozklíčovat jen týmy specialistů za velmi dlouhé časové úseky. Dezinformační kampaň 
trvá roky a moc primitivních lží v ní většinou nenajdete. Skládá se z mnoha vrstev, z nichž každá odvádí 
pozornost někam jinam, a jejím cílem je dostat psychiku a názorové rozpoložení miliónů lidí na takové 
místo, kam zadavatel kampaně potřebuje. A mysl jednotlivce nemá schopnosti to registrovat, jinak by 
to celé nemohlo fungovat. "Udělat si vlastní názor!" je myšlenka se silným emotivním nábojem. Jde o 
pocit svobody a osobní nezávislosti. Základní lidské schopnosti a vzorce chování jsme se naučili v 
prvních měsících a raných letech života. Jíst, mluvit, pohybovat se, vzorce chování. To, že máme 
(většinou) negativní pocit, když močíme do kalhot, a proto to (většinou) neděláme, není výsledkem 
našeho nezávislého rozhodování, ale návyků, které nám vštípili rodiče a naše okolí. Děti, které v raných 
letech žily mezi zvířaty v džungli, se pak nikdy nenaučily být lidmi - umět chodit, mluvit nebo navazovat 
mezilidské vztahy. Takovou formativní silu výchova a prostředí na člověka má. 
 
Pro naše psychické zdraví potřebujeme mít pocit svobodné volby, avšak reálně jsme velmi ovlivněni 
naučeným a získaným. Reálně jedeme v mentálních kolejích, které sice mají své křižovatky a výhybky, 
ale i ty jsou pevně dané. A co je nejpřekvapivější - mimo koleje není nějaký svobodný prostor, mimo 
koleje není nic. Mimo koleje není člověk, mimo koleje nemá smysl uvažovat. Lidská mysl - i ta 
nejinteligentnější - umí jezdit jen po kolejích. Civilizační síť mentálního kolejiště je docela komplikovaná 
věc, která nám však umožňuje civilizovaný život. Civilizovaný ve smyslu efektivní, bohatý, bezpečný a - 
v jistém smyslu – svobodný. Má však jeden zásadní předpoklad - vyžaduje důvěru. Instinktivní důvěru 
k matce, která se o nás stará v prvních letech života. Důvěru v pravdivý základ učiva ve školách. Důvěru 
v prospěšnost vzdělání. Důvěru v možnost poznání a v existenci nějaké objektivní pravdy. Důvěru v 
centrální autority, které celý tento proces učení a přenosu zkušeností organizují. Důvěru ve společnost, 
která celý tento systém akceptuje a se mnou sdílí. Ta důvěra znamená to, že věřím, že i ostatní mluví 
se mnou stejným jazykem jako já, pod slovy rozumí stejné významy jako já, jezdí zkrátka po stejném 
mentálním kolejišti, na kterém dokonce respektují stejná dopravní pravidla. 
 
Dezinformační kampaně využívají pokročilých psychologických poznatků a míří na Důvěru v 
komunikační jazyk a význam slov. Neomarxistou dezinfo hantýrka nazve nikoli stoupence marxismu, 
ale podporovatele Evropské unie, dokonce i toho, kdo se proti EU ostře nevymezí. Ale součástí EU je i 
ČR a záleží i na nás kam se bude do budoucna celá EU ubírat. 

 Důvěru v objektivní poznání. Bizarní hoaxy přesvědčují, že není jisté, že Země je kulatá, nebo 
že letadla rozprašují chemikálie. A lidé tomu věří, protože to říkala/psala „Evča od vedle“.  

 Důvěru k procesu předávání zkušeností. Ne náhodou mezi dezinformačními narativy silně 
rezonuje odpor k inkluzi ve školách, působení neziskovek ve školách, líčení západních univerzit 
jako center levicového sluníčkářství. Vědě přitom vděčíme za mnoho užitečného. 

 Důvěru v organizátory společenského mentálního kolejiště. Dezinfo narativy je vykreslují jako 
"elity", "oni", tj. "ti, kteří nejsou my" a dávají jim negativní vlastnosti a vyzívají k odporu. 
 

Emoce "vlastního názoru" je naopak jednou z nutných podmínek, kterou zadavatelé dezinformačních 
kampaní nutně potřebují, aby jejich kampaň byla úspěšná. Nositelé emoce "vlastního názoru" jsou totiž 
ochotni rezignovat na objektivní pravdu, která říká, že východní státní aktéři mají motivaci nějaké 
hybridní kampaně organizovat a taky je organizují. Ověřujme si informace kolektivně v rodině s našimi 
nejbližšími. Sami to nezvládneme a „vlastní názor“ tak mají většinou ti, kdo věří čemukoliv. 

Zdroj: Vít Kučík, https://cesti-elfove.cz  


